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godt se, at regeringspartier kan have en interes- 
se i, at det ikke sker, men det er folketingsmed- 
lemmernes ret og pligt at rejse sådanne spørgs- 
mål, når der er ting i administrationen, som vit- 
terlig trænger til at komme frem og blive luftet, 
så befolkningen kan se, hvad der foregår. 

Derfor synes jeg heller ikke, fru Margrete 
Auken fortjener kritik, fordi hun bringer disse 
forhold frem, men tværtimod fortjener ros, fordi 
hun i denne sag har gjort det, som er et folke- 
tingsmedlems fornemste opgave, nemlig at være 
den, der på befolkningens vegne fører kontrol 
med regeringsmagten. Det kan jeg godt forstå at 
regeringsmagten kan føle irritation over, men 
det er ikke desto mindre opgaven for en folke- 
valgt. 

Trafikministeren (Flemming Hansen): 
Jeg takker for kommentarerne til dette forslag. 
Jeg havde stort set ventet de svar, jeg har fået, 
for det gør altid ondt at skulle skære ned. 

Jeg kan også sige, at der allerede er stillet 
mange spørgsmål til ministeren, og der er allere- 
de besvaret mange spørgsmål om denne sag. Jeg 
har afgivet det løfte til fru Margrete Auken, som 
desværre måtte forlade salen, at jeg naturligvis 
skriftligt besvarer de spørgsmål, som hun har 
stillet, og jeg kan sige til de øvrige ordførere, at 
det er også min naturlige pligt og glæde at be- 
svare de spørgsmål, som er stillet her i dag. Jeg 
synes, at efter 12 timers debat i Folketinget skal 
vi ikke begå den fejl, som flere andre efter min 
mening har begået her i salen i dag, nemlig at 
gøre folketingsdebat til udvalgsarbejde, men det 
er naturligvis ikke min afgørelse. 

Der er bare en enkelt ting, jeg skal sige om et 
af de spørgsmål, jeg fik om de projekter, der er 
sat i gang på RUC, AUC og DTU: de gennemfø- 
res. Det er forpligtende juridiske aftaler, der er 
indgået, og derfor gennemføres de projekter, så 
der er altså ikke tale om, som hr. Martin Lide- 
gaard sagde, at det er noget, der er spildt. Resten 
af spørgsmålene vil jeg tage mig af og besvare 
skriftligt. 

(Kort bemærkning). 
Keld Albrechtsen (EL): 
Jeg vil bare sige, at man bliver jo næsten rørt til 
tårer, når man hører ministeren stå her og sige, 
at det gør ondt at skære ned. Jamen hvorfor gør 
man det så, hr. minister? Det må jo være det na- 
turlige spørgsmål. Når man erkender, at det gør 
ondt, så er spørgsmålet: Hvorfor gør man det 
så? 

Nu ved jeg godt, at ministeren vil komme 
herop og sige, at også disse penge skal ligesom 
den sparede ulandsbistand bruges til at finansie- 
re sygehusene. Jeg håber selvfølgelig, at ministe- 
ren vil bevare en så høj grad af saglighed, at han 
ikke vil bruge den argumentation, men jeg spør- 
ger alligevel helt grundlæggende for ikke at 
skulle gå i detaljer i udvalgsarbejdet: Hvorfor 
ønsker regeringen, at det lige netop er her, det 
skal gøre ondt? 

(Kort bemærkning). 
Trafikministeren (Flemming Hansen): 
Mange års parlamentarisk arbejde har gjort hr. 
Keld Albrechtsen meget kvalificeret til at svare 
på de spørgsmål, ministeren skulle svare på, og 
derfor kan jeg sige, at jeg kan ikke gøre det bed- 
re end hr. Keld Albrechtsen. Spørgsmålet er reto- 
risk, og dermed er det også besvaret. 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til anden behandling. 

Afstemning 

Den fg. formand (Inge Dahl-Sørensen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Trafikud- 
valget. Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

I Kl. 21.25 

Den sidste sag på dagsordenen var: 
12) Første behandling af lovforslag nr. L 115: 
Forslag til lov om nedlæggelse af visse sporan- 
læg m.v. 
Af trafikministeren (Flemming Hansen). 
(Fremsat 27/2 2002). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Gudrun Laub (V): 
Forslaget om nedlæggelse af visse sporanlæg 
m.v. fremsættes på grund af, at det er ved lov, at 
disse sporanlæg ligger der. Det er ikke, fordi de 
bruges i øjeblikket. Det er så en bemyndigelse til 
trafikministeren til at forhandle, sådan at area- 
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lerne kan overgå til anden anvendelse. Det har 
været et lokalt ønske fra Svendborg Kommune 
og fra Sønderborg Kommune, at man dér har 
mulighed for byudvikling; i Svendborg med 
henblik på at få lavet et trafikcenter og i Sønder- 
borg med henblik på universitetsbyggeri. 

Der bliver så mulighed for, at trafikministeren 
kan arbejde videre med de implicerede parter, 
og det skal jo ske, uden at der bliver tale om ud- 
gifter for statskassen i forbindelse med eventuelt 
oprydningsarbejde. Det er der lokal interesse 
for, og den bemyndigelse til trafikministeren 
kan anbefales af Venstre og Det Konservative 
Folkeparti. 

Jytte Wittrock (S): 
Jeg skal på vegne af Socialdemokratiet meddele, 
at vi synes, det er supergode projekter, der er på 
vej, og vi vil ikke modsætte os lokale ønsker. Vi 
tilslutter os forslaget. 

Jørn Dohrmann (DF): 
L 115 handler om at bemyndige trafikministeren 
til at nedlægge dels havnebanen i Sønderborg, 
dels nogle sidespor på stationsområdet i Svend- 
borg. Da anlæggelsen i tidernes morgen er ved- 
taget ved lov, skal nedlæggelsen også vedtages 
ved lov. 

Sporanlæggene benyttes ikke i dag, og der er 
ikke kendskab til fremtidig anvendelse af spor- 
anlæggene. 

Banestyrelsen har anbefalet nedlæggelsen, li- 
gesom høringssvarene ikke har givet anledning 
til bemærkninger. Havnebanen i Sønderborg 
nedlægges for at give plads til nyt universitets- 
byggeri. Sidesporene i Svendborg nedlægges, 
for at Svendborg Kommune i samarbejde med 
DSB og Banestyrelsen kan etablere en trafikter- 
minal for den kollektive trafik. 

Dansk Folkeparti kan tiltræde lovforslaget. 

Martin Lidegaard (RV): 
Det Radikale Venstre kan tilslutte sig forslaget, 
og jeg har lovet på vegne af ordføreren for SF at 
sige, at SF også kan tilslutte sig forslaget. 

Keld Albrechtsen (EL): 
Jeg kan sige, at medmindre der i denne sag skul- 
le fremkomme helt uforudsete oplysninger, kan 
Enhedslisten støtte forslaget. 

Trafikministeren (Flemming Hansen): 
Hvor er det dejligt at være trafikminister. Tak for 
tilsagnene. Jeg er meget glad for dem, og jeg tak- 
ker alle. 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til anden behandling. 

Afstemning 

Den fg. formand (Inge Dahl-Sørensen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Trafikud- 
valget. Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden 

Den fg. formand (Inge Dahl-Sørensen): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i morgen, fre- 
dag den 22. marts 2002, kl. 10.00. 

Angående dagsordenen skal jeg henvise til 
den dagsorden, der er opslået i salen. 

Mødet hævet kl. 21.30 


